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Jaarverslag 2024 
 
Dit jaarverslag heeft betrekking op de periode april 2024 tot april 2025.  
In het vervolg van dit verslag wordt de naam Vereniging voor Dorpsbelangen 
Hurdegaryp afgekort tot VDH. 
 
Het VDH bestuur had in het verslagjaar de volgende samenstelling: 
- Ronald Wierstra (2018), voorzitter 
- Arjan Sinnige (2022), penningmeester 
- Dolf Jansen (2024), secretaris 
- Wynet Bakker – Soepboer (2013), bestuurslid 
- Els Breimer (2018), bestuurslid 
- Jenny Bouma (2022), bestuurslid 
- Nelly Brouwer (2024), bestuurslid 
- Tialda Zwart (2024), bestuurslid 
 
Achter de namen van de bestuursleden is het jaar vermeld waarin zij tot 
het bestuur zijn toegetreden. 
Sape de Haan en Gerrit Anema zijn begin 2024 afgetreden. Wij zijn hen 
veel dank verschuldigd voor het werk dat zij in de afgelopen jaren hebben 
verzet. 
 
De Algemene Ledenvergadering  
De ALV van VDH heeft in maart 2024 plaatsgevonden. Voor een uitgebreid 
verslag verwijzen we naar de notulen (deze worden tijdens de komende 
ALV besproken en liggen vooraf ter inzage in It Maskelyn). 
Het tweede deel van de druk bezochte avond werd verzorgd door 
projectleiders van de gemeente die de woningbouwplannen voor It Súd III 
en het gebied bij het Maskelyn presenteerden. Met name voor dit onderwerp 
was er veel belangstelling en werden veel vragen gesteld. 
 
Bestuursactiviteiten 
In het verslagjaar zijn er 7 bestuursvergaderingen geweest. Naast de 
bestuursvergaderingen hebben de bestuursleden in wisselende 
samenstelling deelgenomen aan meerdere overleggen, onder andere met: 
dorpsbewoners, medewerkers van de gemeente, het college van B & W, 
andere verenigingen voor dorpsbelangen, Kearn, de Seniorenraad, 
WoonFriesland, Noorderbreedte, het bestuur van Stichting Wetterwalden. 
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PR  
VDH verstrekt op verschillende manieren informatie aan onze 
dorpsgenoten: een vaste rubriek in TWW, een eigen Facebookpagina, 
Instagram en de via de website www.hurdegaryp.nl.  
René Nouta woont namens TWW de VDH bestuursvergaderingen bij. Hij is 
geen bestuurslid. Afgelopen jaar hebben we veel tijd gestoken in het 
verbeteren en intensiveren van het gebruik van onze sociale media kanalen 
Facebook en Instagram. 
 

Er volgt nu een overzicht van de andere activiteiten van VDH in het 
afgelopen jaar en onderwerpen waarbij VDH betrokken is (geweest): 
 
Bibliotheek 
In het najaar van 2024 heeft het gemeentebestuur ervoor gekozen om per 
1 januari 2026 over te stappen naar de stichting Bibliotheken Noord Fryslân. 
Garanties over de prestaties van deze stichting hebben we niet, maar wij 
hebben er vertrouwen in dat de bestuurders en ambtenaren hierin de juiste 
keuze maken. Zij kunnen namelijk onderling goed vergelijken, want zij 
werken vanuit Achtkarspelen ook al heel lang samen met Bibliotheken 
Noord Fryslân. Zoals bekend liep onze relatie met de huidige bibliotheek erg 
stroef. We kijken uit naar een frisse start in 2026 met een nieuwe partner. 
 
Verkeer  
VDH blijft in overleg met inwoners en de gemeente over een aantal 
verkeerszaken: 
- De mogelijkheid van een fietspad tussen Tytsjerk en Hurdegaryp. Hier is 

ook in 2024 wederom veel over vergaderd en gelobbyd. We werken 
hierbij goed samen met Dorpsbelangen Tytsjerk. Het fietspad is 
opgenomen in het mobiliteitsprogramma van onze gemeente, maar het 
ligt er helaas nog niet. Wel hebben we de toezegging dat het fietspad er 
komt zodra er voldoende ambtelijke capaciteit bij de gemeente 
beschikbaar is. Wij blijven hier voortdurend aandacht voor vragen.   

- In het mobiliteitsprogramma zijn ook andere punten m.b.t. Hurdegaryp 
opgenomen op aangeven en aandringen van VDH en dorpsbewoners. Dit 
gaat bijvoorbeeld om: 

o Kruising Westeromwei – Rijksstraatweg (bij station) 
o Snelheid Wester- en Easter Omwei en Rijksstraatweg 
o Onderhoud van wegen en trottoirs 
o De situatie rondom het Tjalling Koopmans College 

- Samen met de gemeente pleiten we nog steeds voor snelheidscontroles 
door de politie in Hurdegaryp. De burgemeester heeft begin 2024 de 
toezegging gekregen van de politie dat er op verschillende plaatsen in 
onze gemeente snelheidscontroles worden uitgevoerd. Concrete acties 
door de politie hebben wij helaas nog steeds niet waargenomen.  

 
  

http://www.hurdegaryp.nl/
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(Zwerf)afval  
- Blikvangers: we pleiten er al jarenlang voor om in en rond Hurdegaryp 

soortgelijke blikvangers te plaatsen als in Burgum. In Burgum beschikken 
ze over roestvrijstalen varianten in plaats van een net waarin het afval 
terecht komt. De gemeente heeft in februari 2025 aangegeven dat de 
bestaande blikvangers naar verwachting in de tweede helft van 2025 
worden vervangen. We kijken hier naar uit!  

- In samenwerking met onze basisscholen heeft er weer een goede 
schoonmaakactie plaatsgevonden. Aan de hand van 6 verschillende 
routes is het dorp door de leerlingen van groep 8 uitgekamd op zoek naar 
zwerfafval. Een dergelijke schoonmaakactie is herhaald door een groep 
enthousiaste dorpsbewoners tijdens de nationale burendag in september. 
Naast geplande acties door groepen dorpsbewoners zijn er ook andere 
Hurdegarypers die regelmatig met een grijper en vuilniszak ons dorp 
schoonhouden. Ook zij verdienen een groot compliment.  

- De vergoedingen vanuit VDH aan initiatieven uit het dorp op dit gebied 
 worden voortgezet, maar er is minder budget beschikbaar. 
- Begin januari 2025 heeft in samenwerking met de gemeente weer de  

kerstbomeninzamelactie plaatsgevonden, opnieuw was dit een 
succesvolle actie met een opbrengst van bijna 300 kerstbomen. 

- Sinds 2018 opereert de commissie Steunfonds Activiteiten Hurdegaryp 
(SAH) die gaat over de verdeling van de opbrengsten van het ophalen 
van het oud papier, onder de vlag van VDH. Ook dit jaar hebben 
verenigingen en commissies weer kunnen profiteren van een financiële 
bijdrage. 
 

Woonvisie/woningbouw 
Dit onderdeel vraagt traditioneel veel tijd van het VDH-bestuur. Gelukkig 
maar, want de woningnood is ook in ons dorp hoog. Het bouwen van nieuwe 
woningen gaat voor ieders gevoel vaak te langzaam, maar we weten dat 
het met bijbehorende wet- en regelgeving én zeer sterk gestegen 
bouwkosten ook niet meevalt om nieuwbouwplannen te realiseren. Gelukkig 
zijn er in ons dorp veel nieuwbouwplannen. Het gaat om meer dan 85 
woningen. VDH is bij alle projecten in meer of mindere mate betrokken. We 
zetten de plannen onderstaand op een rij.  
- De bouw van de appartementen bij het Stationskwartier is afgerond. 
- Bouwen bij It Maskelyn: Hiervoor is een ontwerp gereed.  

Er komen 7 grondgebonden en zorggeschikte woningen, 2 lagen, zonder 
kap. De woningen komen in een parkachtige omgeving die tevens de tuin 
van deze woningen vormt. Wanneer de bouw start is op dit moment nog 
niet bekend. 

- It Súd III: De gemeenteraad en het college van B&W hebben hierover 
 positief besloten. We worden op de hoogte gehouden van de voortgang. 
 In maart 2025 is gestart met het bouwrijp maken van het gebied. 
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- Voormalige Rabobank gebouw aan de Rijksstraatweg: De vergunning is 
rond. Wat dát betreft kan de bouw starten. De ontwikkelaar maakt zich 
hard voor sociale huurappartementen, maar het is op dit moment op deze 
locatie financieel nog niet haalbaar om voor de sociale huursector te 
bouwen. Dit maakt het mogelijk noodzakelijk om van sociale huur over 
te gaan naar de zo genaamde betaalbare koopwoningen. Die mogen 
maximaal € 355.000,- kosten. 

- Locatie Neef: Neef stopt ermee. De nieuwe eigenaar heeft een eerste 
ontwerp-bouwplan voor 13 woningen gemaakt. Een rijtje van 6 aan de 
Rijksstraatweg, 5 haaks daarop en een 2-onder-1 kap woning. De 
woningen vallen in de categorie betaalbare koopwoningen. 

- Uitbreiding en renovatie Van der Valk: Het aantal kamers gaat van 32 
naar (voor zover nu bekend) 79. De achterzijde van het hotel zal worden 
verhoogd, er wordt een wintertuin toegevoegd en er komt een groter 
restaurant en een uitgebreidere parkeerplaats.  

- Uitbreiding Albert Heijn: de eigenaren van Albert Heijn Hurdegaryp 
hebben een vergunning aangevraagd voor een grote uitbreiding van hun 
winkel aan de zijde van de Burgemeester Drijberweg. 

- Onder de bezielende leiding van onze dorpsgenoot Lieuwe Feenstra van 
de Seniorenraad Tytsjerksteradiel is VDH, samen met Kearn Welzijn, 
Zorggroep Noorderbreedte, WoonFriesland en de gemeente bezig met 
plannen om toekomstbestendige zorg en ondersteuning te organiseren 
voor de oudere inwoners van Hurdegaryp. Het eerste plan is om van het 
Pompeblêd weer een seniorencomplex te maken. Hiervoor is het onder 
andere nodig dat er een leeftijdsgrens moet worden gehanteerd voor 
nieuwe bewoners. Er is grote behoefte onder oudere inwoners uit het 
dorp om gezamenlijk op een plek te wonen waar zorg, ondersteuning en 
welzijnsactiviteiten in de directe nabijheid zijn. Voor zorgprofessionals 
geldt dat zij veel efficiënter en effectiever kunnen werken als 
dorpsbewoners met een zorgvraag dichtbij elkaar wonen. Over dit 
onderwerp vond in het voorjaar van 2024 een zeer drukbezochte 
informatiemiddag plaats in It Maskelyn. 
 

Recreatie en Toerisme 
- Regelmatig zie je fietsers en wandelaars stilstaan bij de lessenaars met 

geschiedkundige teksten bij een aantal historische panden aan de  
Rijksstraatweg en op enkele andere markante plekken in het dorp.  
VDH zorgt ervoor dat de flyers, waarop informatie over deze wandelroute 
is te vinden, regelmatig worden aangevuld. 

- VDH is een aantal malen per jaar aanwezig bij de bijeenkomsten van de 
Stichting Wetterwâlden, de organisatie die zich bezig houdt met de  
verdere ontwikkeling van ons mooie Bûtenfjild; deze stichting wordt  
door VDH ook financieel ondersteund.  
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Openbare ruimte 
- In de ALV zijn eerder vragen gesteld over de inrichting van het 

Fuormanderijterrein. De gemeente is van plan dit te koppelen aan 
werkzaamheden rond de herinrichting van de Easter Omwei ter hoogte 
van winkelcentrum Fuormanderij. Deze werkzaamheden starten naar 
verwachting begin 2026. Er is onder andere aandacht nodig voor de 
uitstraling, allure en meer groen. VDH wil daarom tijdig een groep 
enthousiaste middenstanders en inwoners bij elkaar brengen om 
hierover na te denken. De gemeente wil daar graag bij aansluiten. We 
starten hier waarschijnlijk in het najaar van 2025 mee. 

- We hebben in ons dorp last van graffiti op diverse plaatsen zoals de 
geluidswallen van onze nieuwe rondweg en de spoorwegtunnels. We 
willen hierover met gemeente en provincie in gesprek. We zouden het 
een verrijking vinden als er op deze plaatsen professionele graffiti 
kunstwerken komen.  

- Naar aanleiding van een oplettende dorpsbewoner hebben we de 
provincie ingelicht over het loslaten van het tegelwerk in onze grootste 
spoorwegtunnel. De loszittende tegels zijn daarop verwijderd, maar de 
nieuwe tegels laten lang op zich wachten. 

 
Ledenadministratie 
- Het gaat steeds beter met het digitaliseren van onze ledenadministratie. 

Het scheelt tijd en geld als we onze jaarlijkse factuur per email versturen 
in plaats van per post. 50% Van onze leden zijn inmiddels overgestapt 
op een digitale factuur. 

- Voor ledenwerving zetten we nu ook digitale kanalen in. Het is mogelijk 
om je aan te melden als lid door middel van een QR-code. Deze code is 
nu ook een vast onderdeel deel in de TWW. Dit werpt zijn vruchten af.  

 
Ondersteuning verschillende activiteiten  
- AED's in Hurdegaryp: Met de werkgroep Hartslag Nu Hurdegaryp heeft  

VDH een paar keer per jaar contact. VDH is blij met de inzet en de  
activiteiten van deze werkgroep en ondersteunt deze werkgroep waar  
nodig. 

- Hetzelfde geldt voor de werkgroep “Energiek Hurdegaryp”. We zien dat 
het aantal leden van deze werkgroep en daarmee hun activiteiten steeds 
verder uitbreiden. Hier kunnen we als dorp trots op zijn! 

- VDH heeft ook nu weer contact gehad met de Sinterklaascommissie.  
Sinterklaas heeft gelukkig dit jaar Hurdegaryp weer een bezoek kunnen  
brengen, mede dankzij een financiële bijdrage van VDH. 

- VDH heeft weer financieel bijgedragen aan de organisatie van  
Koningsdag en de 4-mei herdenking. 

- Het “kunstwerk met bloemen” op het Stationsplein wordt door een  
groepje enthousiaste vrijwilligers netjes onderhouden. VDH ondersteunt 
dit waar nodig. 
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- VDH ondersteunt diverse andere activiteiten in het dorp. Vele 
dorpsgenoten verzetten hiervoor veel vrijwilligerswerk. Dit verdient een 
grote pluim.    

- It Maskelyn bestond 10 jaar. Ook VDH heeft daar op gepaste wijze 
aandacht aan geschonken met een mooi cadeau. 

- Uiteraard hebben we in 2024 ook een financiële bijdrage geleverd aan 
de organisatie van ons dorpsfeest. 

 
Dolf Jansen, Secretaris VDH, Maart 2025 


